

FIFTH COMMITTEE

Administrative and Budgetary Questions

CINQUIEME COMMISSION

Questions administratives et budgétaires

HUNDRED AND SEVENTY-NINTH MEETING

*Held at Flushing Meadow, New York,
on Tuesday, 5 April 1949, at 3.35 p.m.*

Acting Chairman: Mr. H. V. EVATT (Australia).

1. Election of the Chairman

The ACTING CHAIRMAN stated that Mr. Wilgress (Canada) had resigned as Chairman of the Fifth Committee and asked for nominations for that office.

Mr. PADILLA NERVO (Mexico) nominated Mr. Ignatieff (Canada).

In the absence of other nominations, the ACTING CHAIRMAN declared Mr. Ignatieff elected.

The meeting rose at 3.40 p.m.

HUNDRED AND EIGHTIETH MEETING

*Held at Lake Success, New York,
on Wednesday, 27 April 1949, at 3 p.m.*

Chairman: Mr. G. IGNATIEFF (Canada).

2. Adoption of the agenda (A/C.5/294)

The CHAIRMAN thanked the members of the Committee for having elected him. He was conscious of the importance of the new responsibilities which fell upon him and would strive to carry out his duties with the same competence as his predecessor, Mr. Wilgress.

At the first part of the third session the Fifth Committee had performed a considerable amount of difficult work. He was sure that all its members would show the same good will and would make the same efforts during the second part of the third session, although the Committee's agenda was less heavy than during the first part.

Before proceeding to the adoption of its agenda, the Committee should examine certain corrections which should be made to the report of the Fifth Committee on the fourth annual budget (A/798). From a note of the Rapporteur on that subject (A/C.5/296) it appeared that paragraph 24, sub-paragraph (c) of the report, concerning the use of simultaneous interpretation, was not strictly in accordance with the official records. If there were no objections, he would communicate the matter to the President of the General Assembly, as was suggested in the Rapporteur's note.

CENT SOIXANTE-DIX-NEUVIEME SEANCE

*Tenue à Flushing Meadow, New-York,
le mardi 5 avril 1949, à 15 h. 35.*

Président provisoire: M. H. V. EVATT (Australie).

1. Election du Président

Le PRÉSIDENT PROVISOIRE demande quelles sont les candidatures à la Présidence de la Cinquième Commission, pour remplacer M. Wilgress (Canada) démissionnaire.

M. PADILLA NERVO (Mexique) propose la candidature de M. Ignatieff (Canada).

En l'absence d'autres candidatures, le PRÉSIDENT PROVISOIRE déclare M. Ignatieff élu.

La séance est levée à 15 h. 40.

CENT QUATRE-VINGTIEME SEANCE

*Tenue à Lake Success, New York,
le mercredi 27 avril 1949, à 15 heures.*

Président: M. G. IGNATIEFF (Canada).

2. Adoption de l'ordre du jour (A/C.5/294)

Le PRÉSIDENT remercie les membres de la Commission de l'avoir élu à la fonction qu'il occupe. Il est conscient de l'importance des responsabilités nouvelles qui lui incombent et s'efforcera de s'acquitter de sa tâche avec la même compétence que son prédecesseur, M. Wilgress.

La Cinquième Commission a accompli à Paris une tâche considérable et difficile; M. Ignatieff est convaincu que tous ses membres manifesteront la même bonne volonté et qu'ils déployeront les mêmes efforts au cours de cette deuxième partie de la troisième session, bien que l'ordre du jour de la Commission soit moins chargé qu'à Paris.

Avant de procéder à l'adoption de son ordre du jour, la Commission devrait examiner certaines corrections qu'il convient d'apporter au rapport de la Cinquième Commission sur le quatrième budget annuel (A/798). Il ressort en effet d'une note du Rapporteur à ce sujet (A/C.5/296) que l'alinéa c) du paragraphe 24 du rapport, relatif à l'emploi de l'interprétation simultanée, ne correspond pas strictement au compte rendu officiel. S'il n'y a pas d'objection, le Président transmettra au Président de l'Assemblée générale une communication à ce sujet, ainsi qu'il est suggéré dans la note du Rapporteur.